

[Für die deutsche Version klicken Sie hier](#)

ENGLISH

EVENTS

Lecture and discussion "The Berbers or Imazighen in the Maghreb", Bonn (11 December 2018)

The Peace and Conflict Research Institute BICC, the German Maghreb Association (DMAg)/ Bonn and the Center for Middle Eastern Studies / Politics of the Middle East of the University of Marburg cordially invite you to a lecture and discussion **"The Berbers or Imazighen in the Maghreb—Folklore or political factor?"** on **Tuesday, December 11, 2018, 6:00 pm to 8:00 pm**, at **BICC, Pfarrer-Byns-Straße 1, 53121 Bonn**

Discussants are:

Professor Dr Rachid Ouaisa, Center for Middle Eastern Studies, Marburg (Introduction)

Karima Dirèche, Algeria, Research Director CNRS, Aix-Marseille

Mohamed Akrim, Frankfurt Committee to Support the Popular Movement in the Rif Area

Salah Ngab, journalist Libya, Düsseldorf

Carina Schlüsing, BICC (moderator)

Please register at pr@bicc.de by 7 December 2018.

[Further information](#) | Contact: Susanne Heinke at pr@bicc.de

Panel discussion "Fragile States", Bonn (10 December 2018)

On 10 December, a panel discussion on "fragile states" will take place in the context of the lecture series "The World in Transition". Panelists are BICC director for research Conrad Schetter, Thomas Brillisauer, Sigmar Gabriel and Martha Gutierrez. The event will take place at 6.15 pm at the Bonn University Forum.

(Registration is no longer possible because the event is fully booked.)

[Further information](#) | Contact: Conrad Schetter at conrad.schetter@bicc.de

Institutional Learning and Capacity-Development Workshop, Khartoum, Sudan (9–10 December 2018)

Within the project on 'Capacity Development and Advice on SALW Control in Africa', BICC has been supporting the Sub-Regional Arms Control Mechanism (SARCOM) to promote bilateral and tripartite cooperation on arms control as well as more effective cross-border management in the sub-region. Towards this end, BICC and SARCOM will conduct a workshop on institutional development of the SARCOM Secretariat and will refine SARCOM's 'Five Year Strategic Plan' in the process.

Contact: Nikhil Acharya at nikhil.acharya@bicc.de

Book presentation “Water, Climate Change and the Boomerang Effect. Unintentional Consequences for Resource Insecurity”, Bonn (5 December 2018)

The Center for Development Research (ZEF), the United Nations University - Institute for Environment and Human Security (UNU-EHS), and BICC are jointly organizing a seminar series on Risk and Uncertainty for Sustainable Development in Bonn. We would like to cordially invite you to the next lecture of the joint seminar series:

Speaker: **Professor Dr Larry Swatuk**, Director, School of Environment, Enterprise and Development (SEED), in the Faculty of Environment, University of Waterloo

Chair: **Lars Wirkus**, Senior Researcher at BICC

Discussant: **Nikita Shah**, co-author, Master of Global Governance, London

Time and place: **Wednesday, 5 December 2018**

5 to 6:30 pm at ZEF, Walter-Flex-Straße 3, 53113 Bonn (ground floor; conference room to the right)

Please register at pr@bicc.de

[Further information](#) | Contact: Susanne Heinke at pr@bicc.de

Workshop on deradicalization and prevention, Bonn (4 December 2018)

On Tuesday, 4 December, the new BICC project on Prevention will hold its first workshop. Researchers and practitioners will participate at a half-day event at BICC and discuss conceptual issues as well as the needs of practitioners working in the fields of deradicalization and prevention.

Contact: Tim Røing at tim.roeing@bicc.de

National Physical Security and Stockpile Management (PSSM) Training, Khartoum, Sudan (2–6 December 2018)

To enhance PSSM capacity at the national level within the wider project on ‘Capacity Development and Advice on SALW Control in Africa’, BICC in partnership with the Regional Centre on Small Arms (RECSA) and the Sub-Regional Arms Control Mechanism (SARCOM) will conduct a PSSM training course in Khartoum, Sudan, for members of the Sudanese security forces. PSSM trainers qualified through the RECSA-BICC-MSAG Train the Trainer Regional training process will deliver theoretical and practical content on safer weapons and ammunition stockpile management.

Contact: Nikhil Acharya at nikhil.acharya@bicc.de

International conference “Breaking Cycles of Displacement”, Bonn (28-29 November 2018)

The conference presented and discussed the findings of the four-year-long comparative research project “Protected rather than protracted—Strengthening Refugees and Peace” funded by the German Federal Ministry for Economic Cooperation and Development (BMZ). This project scrutinized opportunities for finding solutions to protracted displacement and investigated in how far the participation of displaced persons in peace processes influences the sustainability of their (re-)integration.

[Further information](#) | Contact: displacement@bicc.de

Workshop “Violence Prevention and Conflict Resolution in the Context of Accommodating Refugees”, Bonn (23 and 30 November 2018)

This workshop offered reflections and suggestions for action on violence prevention and conflict transformation for practitioners and multipliers. It followed up on a study carried out by BICC on the situation in collective accommodation for refugees in NRW. The daily workshop focused on the concrete challenges and opportunities for action of the participants. In a collegial exchange, questions were discussed, and the various professional perspectives were brought together. Main topics were the perception of violence and conflicts, reflection of one's own role in the (support) system, scope for action and restrictions and collegial exchange about concrete challenges. The speaker was Isabella Bauer. She is a freelance trainer, consultant and journalist in conflict transformation and violence prevention and works as an associate researcher at BICC on conflict-sensitive refugee work. She is a social pedagogue and peace scientist and works in and on local conflicts at home and abroad.

[Further information](#) | Contact: Simone Christ at simone.christ@bicc.de

International Conference “Stabilization—For Whom and to What Ends?”, Bonn (20 November 2018)

This conference brought together practitioners and academics working on issues related to stabilization in contexts of violent conflict to critically examine the concept(s) of stabilization and to reflect on risks and benefits of stabilization measures in practice. Among other things, they discussed their understanding of stabilization, how it works in practice and whether the growing significance of stabilization implies abandoning support for democracy and human rights.

[Further information](#) | Contact: conference2018@bicc.de

12th Networking Workshop “Forced Displacement and Development”—Climate-Induced Displacement and Migration, Berlin (12 November 2018)

Clara Schmitz-Pranghe and Ruth Vollmer participated in the 12th networking workshop on BMZ-funded research projects on forced displacement and development. During the workshop, the topic of climate-induced displacement and migration was discussed. In addition to reports from the research projects, representatives of the BMZ, the Federal Foreign Office, the Foundation for Science and Politics, the Internal Displacement Monitoring Center and other renowned institutes gave their input on the topic.

Contact: Clara Schmitz-Pranghe at clara.schmitz-pranghe@bicc.de and Ruth Vollmer at ruth.vollmer@bicc.de

Panel discussion “Violent actors in conflict”, Bonn (5 November 2018)

On 5 November 2018, in the Focus: [“Challenges of the global community” of the Rheinische Friedrich-Wilhelms-University Bonn](#), BICC researchers presented the results of their fieldwork in the Middle East and South Sudan. The peace and conflict researchers **Elke Grawert**, **Katja Mielke**, **Conrad Schetter** (moderator) and **Carina Schlüsing** discussed networking, mobilization practices, internal chains of command and the financing of violent actors in conflicts.

[Further Information](#) | Contact: Susanne Heinke at pr@bicc.de

Validation workshop for the East Africa Chapter of the Silencing the Guns Plan of Action, Addis Ababa (1–2 November 2018)

To validate the content of this Chapter, a meeting was held on 1 and 2 November 2018 at the headquarters of the African Union in Addis Ababa. This meeting gathered Member States from the East Africa Region, the relevant Regional Economic Communities and Regional Bodies and Implementing Agencies. One meeting session was also reserved for discussions with donors.

The objective of the workshop, which was conducted in partnership with the African Union and the German Federal Foreign Office, was to validate the East African Chapter of the Silencing the Guns Programme of Action (STG-POA) by the year 2020. The STG-PoA contains Chapters for each geographic region in Africa. The Chapter covering eastern Africa outlines SALW needs and priorities in the following issue areas: Marking, record-keeping, and tracing; physical security and stockpile management (PSSM); craft production; import, export and transit; legislative and regulatory frameworks; national coordination mechanisms; criminal justice response; brokering and end-use/r controls; embargo enforcement; registration and voluntary disarmament; cross-border cooperation; weapons and ammunition management in peace support operations; evidence and data collection; and universality and outreach.

Contact: Matthias Krötz at matthias.kroetz@bicc.de

NEW PUBLICATIONS

[Mutschler, Max M. & Bales, M. \(2018, November\). *Global Militarization Index 2018*. Bonn: BICC.](#)

[Mutschler, M. M. \(2018\). BICC: Anforderungen an eine neue Genehmigungspraxis. *Friedensforum*, No. 6/2018.](#)

[Bonn International Center for Conversion \(BICC\). \(2018\). *Annual Report 2018*. Bonn: BICC.](#)

[Heinke, S. \(Ed.\). \(2018, October\). *Global inequalities in the academic world: Researchers under threat* \(BICC Knowledge Notes series No. 2/2018\). Bonn: BICC.](#)

[Komendantova, N., Ekenberg, L., Marashdeh, L., Al-Salaymeh, A., Danielson, M., & Linnerooth-Bayer, J. \(2018\). *Policy Note: Energy for the future: Insights from the case study in Jordan* \(MENA SELECT Policy Note\). Bonn: BICC.](#)

[Meininghaus, E., & Kühn, M. \(2018\). *Syria: Humanitarian Access Dilemmas* \(Welthungerhilfe Policy Brief October 2018\). Berlin/Bonn: Welthungerhilfe.](#)

[Meininghaus, E., & Mielke, K. \(2018, October\). *Situated Sustainability: A research programme for conflict-affected settings and beyond* \(BICC Policy Brief series No. 10/2018\). Bonn: BICC.](#)

PRESS RELEASES

30 November 2018

[International conference \ “Breaking Cycles of Displacement”](#)

29 November 2018

[Global Militarization Index 2018 \ Europe: Trend of an arms build-up in eastern and western countries](#)

21 November 2018

[Internatioanl Conference \ “Stabilization – For Whom and to What Ends?”](#)

13 November 2018

[New publication \ “Researchers under threat”](#)

12 November 2018

[New publication \ Policy Note “Energy for the future: Insights from the case study in Jordan”](#)

31 October 2018

[BICC-Annual Report 2018 \ Peace and conflict research for sustainability](#)

BICC IN THE MEDIA

28 November 2018

HR-Info: Afghanistan Konferenz in Genf und Sicherheitslage in Afghanistan. Interview with Conrad Schetter (in German)

26 November 2018

Phoenix (YouTube): [Prof. Andreas Heinemann-Grüder zu den Entwicklungen im Ukraine-Konflikt am 26.11.18.](#) Interview with Andreas Heinemann-Grüder (in German)

19 November 2018

Frankfurter Rundschau: [Krieg im Jemen: Europäische Allianz der Aufrüster](#) (in German)

Vortrag und Diskussion „Die Berber oder Imazighen im Maghreb“, Bonn (11. Dezember 2018)

Das Friedens- und Konfliktforschungsinstitut BICC, die Deutsch-Maghrebinische Gesellschaft (DMAg)/Bonn und das Zentrum für Nah- und Mittelost-Studien/Politik des Nahen und Mittleren Ostens der Universität Marburg laden herzlich ein zu Vortrag und Diskussion „Die Berber oder Imazighen im Maghreb – Folklore oder politischer Faktor?“

am **Dienstag, 11. Dezember 2018, 18.00 bis 20.00 Uhr**,
im **BICC, Pfarrer-Byns-Straße 1, 53121 Bonn**

Es diskutieren:

Prof. Dr. Rachid Ouaisa, Zentrum für Nah- und Mittelost-Studien, Marburg (Einführung)

Karima Dirèche, Algerien, Forschungsdirektorin CNRS, Aix-Marseille

Mohamed Akrim, Frankfurter Komitee zur Unterstützung der Volksbewegung im Rifgebiet

Salah Ngab, Journalist Libyen, Düsseldorf

Carina Schlüsing, BICC (Moderation)

Um Anmeldung unter pr@bicc.de bis zum 7. Dezember 2018 wird gebeten.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Susanne Heinke unter pr@bicc.de

Podiumsdiskussion „Fragile Staaten“, Bonn (10. Dezember 2018)

Am 10. Dezember findet im Rahmen der Ringvorlesung „Die Welt im Wandel“ eine Podiumsdiskussion zum Thema „Fragile Staaten“ statt. Auf dem Podium werden neben Conrad Schetter außerdem Thomas Brillisauer, Sigmar Gabriel und Martha Gutierrez sitzen. Die Veranstaltung findet um 18.15 Uhr im Bonner Universitätsforum statt.

(Eine Anmeldung ist nicht mehr möglich, da die Veranstaltung ausgebucht ist.)

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Conrad Schetter unter conrad.schetter@bicc.de

Workshop zu institutionellem Lernen und Kapazitätsentwicklung, Khartoum, Sudan (9.-10. Dezember 2018)

Im Rahmen des Projekts „Kapazitätsentwicklung und Beratung bei der Bekämpfung von SALW in Afrika“ unterstützte das BICC den subregionalen Rüstungskontrollmechanismus (SARCOM), um die Zusammenarbeit bei der Rüstungskontrolle sowie ein wirksameres grenzübergreifendes Management in der Region zu fördern. Zu diesem Zweck werden BICC und SARCOM einen Workshop zur institutionellen Entwicklung des SARCOM-Sekretariats veranstalten und den „Fünf-Jahres-Strategieplan“ von SARCOM verfeinern.

Kontakt: Nikhil Acharya unter nikhil.acharya@bicc.de

Buchpräsentation "Water, Climate Change and the Boomerang Effect. Unintentional Consequences for Resource Insecurity", Bonn (5. Dezember 2018)

Das Zentrum für Entwicklungsforschung (ZEF), das Universitätsinstitut der Vereinten Nationen für Umwelt und menschliche Sicherheit (UNU-EHS) und das Internationale Konversionszentrum Bonn (BICC) veranstalten gemeinsam eine Seminarreihe zum Thema „Risiko und Unsicherheit für nachhaltige Entwicklung“ in Bonn. Wir möchten Sie herzlich zur nächsten Vorlesung der Seminarreihe einladen:

Referent: Prof. Dr. Larry Swatuk, Direktor School of Environment, Enterprise and Development (SEED), an der Fakultät für Umwelt der Universität Waterloo, Kanada

Diskussionsleitung: Lars Wirkus, Senior Researcher am BICC

Diskutant: Nikita Shah, Co-Autor, Master of Global Governance, London

Zeit und Ort: Mittwoch, 5. Dezember 2018

17: 00–18: 30 Uhr am ZEF, Walter-Flex-Straße 3, 53113 Bonn (Erdgeschoss; Konferenzraum rechts)

Bitte registrieren Sie sich unter: pr@bicc.de

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Susanne Heinke unter pr@bicc.de

Workshop zu Deradikalisierung und Prävention, Bonn (4. Dezember 2018)

Am Dienstag, den 4. Dezember, hält das BICC einen ersten Workshop zu seinem Deradikalisierungs-Präventionsprojekt in NRW ab. Eingeladen sind Forscher und Praktiker, konzeptionelle Fragen sowie die Anforderungen der praktischen Arbeit in diesem Bereich zu diskutieren.

Kontakt: Tim Röing unter tim.roeing@bicc.de

Nationales Training zu physischer Sicherheit und Lagerverwaltung von Kleinwaffen (PSSM), Khartoum, Sudan (2.-6. Dezember 2018)

Um die PSSM-Kapazität auf nationaler Ebene im Rahmen des umfassenderen Projekts „Kapazitätsentwicklung und Beratung bei der Kontrolle von SALW in Afrika“ zu verbessern, wird das BICC in Partnerschaft mit dem Regionalen Zentrum für Kleinwaffen (RECSA) und dem subregionalen Rüstungskontrollmechanismus (SARCOM) eine PSSM-Schulung für Angehörige der sudanesischen Sicherheitskräfte in Khartoum (Sudan) durchführen. PSSM-Trainer, die sich durch den RECSA-BICC-MSAG Trainingsprozess „Train the Trainer Regional“ qualifizieren, werden theoretische und praktische Inhalte zum sichereren Waffen- und Munitionsbestandsmanagement bereitstellen.

Kontakt: Nikhil Acharya unter nikhil.acharya@bicc.de

Internationale Konferenz "Kreisläufe von Vertreibung durchbrechen", Bonn (28.-29. November 2018)

Ziel der Konferenz war es, die Ergebnisse des vierjährigen, vom Bundesministerium für wirtschaftliche Zusammenarbeit und Entwicklung (BMZ) geförderten, vergleichenden Forschungsprojekts "Protected rather than protracted—Strengthening Refugees and Peace" vorzustellen und zu diskutieren. In diesem Projekt wurden Lösungsmöglichkeiten für andauernde Fluchtsituationen analysiert und untersucht, inwieweit die Teilnahme von Vertriebenen in Friedensprozessen die Nachhaltigkeit ihrer (Re-)Integration beeinflusst.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: displacement@bicc.de

Workshop „Gewaltprävention und Konfliktbearbeitung im Kontext der Unterbringung von Geflüchteten“, Bonn (23. und 30. November 2018)

Dieser Workshop bot Reflexionsmöglichkeiten und Handlungsanregungen zum Thema Gewaltprävention und Konfliktbearbeitung für Praktiker und Multiplikatoren an. Er knüpfte dabei an eine vom BICC erstellte Studie zur Situation in Gemeinschaftsunterkünften für Geflüchtete in NRW an. Im Zentrum des Tagesworkshops standen dabei die konkreten Herausforderungen und Handlungsmöglichkeiten der Teilnehmenden. Im kollegialen Austausch wurden Fragen erörtert und die verschiedenen professionellen Perspektiven zusammengeführt. Themenschwerpunkte waren Wahrnehmung von Gewalt und Konflikten, Reflexion der eigenen Rolle im (Unterstützungs)-System, Handlungsspielräume und Restriktionen und der kollegiale Austausch über konkrete Herausforderungen. Als Referentin war Isabella Bauer zu Gast. Sie ist freiberufliche Trainerin, Beraterin und Journalistin im Bereich Konfliktbearbeitung und Gewaltprävention und arbeitet als assoziierte Wissenschaftlerin am BICC zum Thema konflikt sensible Flüchtlingsarbeit. Als Sozialpädagogin und Friedenswissenschaftlerin arbeitet sie in und zu lokalen Konflikten im In- und Ausland.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Simone Christ unter simone.christ@bicc.de

Internationale Konferenz „Stabilisierung—Für wen und zu welchem Zweck?“, Bonn (20. November 2018)

Die Konferenz richtete sich an Praktiker und Wissenschaftler, die sich mit Fragen der Stabilisierung in Kontexten gewalttätiger Konflikte befassen. Die Veranstaltung diente dazu, Stabilisierungskonzepte kritisch zu prüfen und über Risiken und Nutzen von Stabilisierungsmaßnahmen in der Praxis zu debattieren. Gleichzeitig wurde die Frage diskutiert, ob der Bedeutungszuwachs von Stabilisierung mit einem Verzicht auf die Unterstützung von Demokratie und Menschenrechten einhergeht.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: conference2018@bicc.de

12. Vernetzungs-Workshop „Flucht und Entwicklung“ – Klimainduzierte Flucht und Migration, Berlin (12. November 2018)

Clara Schmitz-Pranghe und Ruth Vollmer nahmen am 12. Vernetzungsworkshop BMZ-geförderter Forschungsvorhaben im Bereich Flucht und Entwicklung teil. Während des Workshops wurde das Thema klimainduzierte Flucht und Migration diskutiert. Neben Berichten aus Forschungsprojekten stellten Vertreterinnen und Vertreter des BMZ, des Auswärtigen Amtes, der Stiftung Wissenschaft und Politik, des Internal Displacement Monitoring Centers und weiterer renommierter Institute ihre Ergebnisse zum Thema vor.

Kontakt: Clara Schmitz-Pranghe unter clara.schmitz-pranghe@bicc.de und Ruth Vollmer unter ruth.vollmer@bicc.de

Podiumsdiskussion „Gewaltakteure in Konflikten“, Bonn (5. November 2018)

Im Schwerpunkt [„Herausforderungen der Weltgesellschaft“ der Rheinischen Friedrich-Wilhelms-Universität Bonn](#) stellten Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftler des Friedens- und Konfliktforschungsinstituts BICC ihre Ergebnisse aus Feldforschungen im Mittleren Osten und Südsudan vor. Über Vernetzung, Mobilisierungspraktiken, interne Befehlsketten und Finanzierung von Gewaltakteuren in Konflikten diskutierten die Friedens- und Konfliktforscherinnen und -forscher **Elke Grawert, Katja Mielke, Conrad Schetter** (Moderation) und **Carina Schlüsing**.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Susanne Heinke unter pr@bicc.de

Validierungsworkshop für den Ostafrika-Teil des Aktionsplans "Silencing the Guns", Addis Abeba (1.-2. November 2018)

Um den Inhalt des Ostafrika-Teils des Aktionsplans „Silencing the guns“ zu beraten, trafen sich am 1. und 2. November 2018 am Sitz der Afrikanischen Union in Addis Abeba Vertreterinnen und Vertreter der Mitgliedstaaten der Region Ostafrika, der relevanten regionalen Wirtschaftsgemeinschaften sowie regionaler Institutionen und Implementierungsstellen. Eine Sitzung wurde Gesprächen mit Gebern gewidmet. Ziel des Workshops, der in Partnerschaft mit der Afrikanischen Union und dem Auswärtigen Amt durchgeführt wurde, war die Validierung des ostafrikanischen Teils des Aktionsprogramms "Waffengewalt beenden" (STG-POA) bis zum Jahr 2020. Das STG-PoA enthält Kapitel für jede geografische Region in Afrika. In dem Kapitel über Ostafrika werden Prioritäten der Kleinwaffenkontrolle in den folgenden Themenbereichen beschrieben: Kennzeichnung, Aufzeichnung und Rückverfolgung; physische Sicherheit und Lagerverwaltung; handwerkliche Produktion; Import, Export und Transit; legislative und regulatorische Rahmenbedingungen; nationale Koordinierungsmechanismen; Strafverfolgung; Vermittlungs- und Endverwendungskontrollen; Embargo-Durchsetzung; Registrierung und freiwillige Abrüstung; grenzüberschreitende Zusammenarbeit; Waffen- und Munitionsmanagement in friedensunterstützenden Operationen; Beweis- und Datenerhebung; Universalität und Reichweite.

Kontakt: Matthias Krötz unter matthias.kroetz@bicc.de

NEUE PUBLIKATIONEN

[Mutschler, Max M. & Bales, M. \(2018, November\). *Global Militarization Index 2018*. Bonn: BICC.](#)

[Mutschler, M. M. \(2018\). BICC: Anforderungen an eine neue Genehmigungspraxis. *Friedensforum*, No. 6/2018.](#)

[Bonn International Center for Conversion \(BICC\). \(2018\). *Annual Report 2018*. Bonn: BICC.](#)

[Heinke, S. \(Ed.\). \(2018, October\). *Global inequalities in the academic world: Researchers under threat* \(BICC Knowledge Notes series No. 2/2018\). Bonn: BICC.](#)

[Komendantova, N., Ekenberg, L., Marashdeh, L., Al-Salaymeh, A., Danielson, M., & Linnerooth-Bayer, J. \(2018\). *Policy Note: Energy for the future: Insights from the case study in Jordan* \(MENA SELECT Policy Note\). Bonn: BICC.](#)

[Meininghaus, E., & Kühn, M. \(2018\). *Syria: Humanitarian Access Dilemmas* \(Welthungerhilfe Policy Brief October 2018\). Berlin/Bonn: Welthungerhilfe.](#)

[Meininghaus, E., & Mielke, K. \(2018, October\). *Situated Sustainability: A research programme for conflict-affected settings and beyond* \(BICC Policy Brief series No. 10/2018\). Bonn: BICC.](#)

PRESSEERKLÄRUNGEN

30. November 2018

[Internationale Konferenz \ “Breaking Cycles of Displacement”](#)

29. November 2018

[Globaler Militarisierungsindex 2018 \ Europa: Trend zum Aufrüsten in Ost und West](#)

21. November 2018

[Internationale Konferenz \ “Stabilization – For Whom and to What Ends?”](#)

13. November 2018

[New publication \ “Researchers under threat” \(in English\)](#)

12. November 2018

[New publication \ Policy Note “Energy for the future: Insights from the case study in Jordan” \(in English\)](#)

31. Oktober 2018

[BICC Jahresbericht 2018 \ Friedens- und Konfliktforschung für Nachhaltigkeit](#)

BICC IN DEN MEDIEN

28. November 2018

HR-Info: Afghanistan Konferenz in Genf und Sicherheitslage in Afghanistan. Interview with Conrad Schetter

26. November 2018

Phoenix (YouTube): [Prof. Andreas Heinemann-Grüder zu den Entwicklungen im Ukraine-Konflikt am 26.11.18.](#)
Interview with Andreas Heinemann-Grüder

19. November 2018

Frankfurter Rundschau: [Krieg im Jemen: Europäische Allianz der Aufrüster](#)

Follow @BICC_Bonn on Twitter/
Folgen Sie @BICC_Bonn auf Twitter
twitter.com/BICC_Bonn

Please do not reply to this email; this address is not monitored. Please use pr@bicc.de for any inquiry.
The newsletter is not displayed correctly? Please contact: pr@bicc.de